
Bij pagina 59 

Commissievergaderingen vergroten het draagvlak 

Rijen kreeg in 1970 een eigen politieke groepering, P’70, die zich jarenlang sterk zou maken voor 
onder andere openbaarheid en inspraak. Zo wilde P’70 dat belangrijke agendapunten van de 
gemeenteraad op tijd bekend gemaakt werden, dat raads- en commissievergaderingen zoveel 

mogelijk openbaar waren en dat de mening van de bevolking gepeild werd met enquêtes en 

hearings. Bovendien wilde de actiegroep dat raadscommissies samengesteld zouden worden uit 

vertegenwoordigers van het gemeentebestuur en de inwoners.  

Omdat er na drie jaar wachten nog geen schot in de zaak zat, kwam de plaatselijke afdeling van de 

PvdA in december 1974 met een eigen ‘Ontwerpverordening openbaarheid voor het bestuur der 
gemeente Gilze en Rijen’. Een jaar later lieten burgemeester en wethouders weten dat zij inspraak, 

meedenken en meepraten van de bevolking wel van belang achtten ‘maar voor meebeslissen is in de 
huidige wettelijke situatie geen plaats’. 

Pas in november 1977 ging het college onder bepaalde voorwaarden akkoord met het drie jaar 

daarvoor ingediende voorstel om commissievergaderingen openbaar te maken.  

Maar niet alleen op dat punt was er een doorbraak. De raad sprak zich ook uit voor meer hearings, 

publicaties in de pers en een betere informatieverstrekking rond raadsvergaderingen.  

Weer zes jaar later, in 1983, kreeg het publiek het recht van inspreken voor aanvang van 

commissievergaderingen en kondigde het gemeentebestuur aan de inspraak te willen ‘stroomlijnen’ 
door middel van een nota. “Want inspraak van de bevolking bij lokale besluitvorming mag geen 
zoethoudertje zijn en niet als een modeverschijnsel worden afgedaan,” aldus het college.  

Vanaf de raadsperiode 1990-1994 mogen ‘gewone’ burgers als fractieassistenten de raadsleden in 
commissievergaderingen vervangen. Dit vergroot het draagvlak. 


